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Vážení spoluobčané,

uplynulé období dvou měsíců se opět stalo po dvou letech různých omezování velmi 
bohaté na tradiční akce pořádané pro veřejnost místními spolky. Pořádané akce byly 
spolky ve všech místních částech zajištěny na vysoké organizační úrovni a za to všem, 
kteří s jejich pořádáním pomáhají, velmi děkuji. Také děkuji členkám sociální komise 
za uspořádání hezkého sousedského posezení pro seniory ve Veselici a za jejich stálou, 
obětavou a intenzivní práci.

Byla dokončena stavba víceúčelového hřiště ve Veselici, která probíhala od 21. 3. 
2022 do 13. 5. 2022, kdy bylo dokončené hřiště obcí převzato od zhotovitele, kterým je 
společnost Funny sport s.r.o. Zlín. Celková zaplacená částka je dle smlouvy 2 252 473,- Kč 
s DPH. Následně bylo nutné rychlé vyřešení a realizování odvodnění příjezdové místní 
komunikace tak, aby voda při deštích nevtékala k nově zbudovanému hřišti. V nejbližší 
době bude před vstupními brankami na hřiště vybudována zpevněná plocha z dlažby, 
bude osazena informativní tabule pro provozní řád a budou provedeny terénní úpravy 
v okolí hřiště. Děkuji za výbornou spolupráci při výstavbě hřiště p. Lubomíru Němcovi 
a Marku Jarůškovi z Veselice. Hřiště je v provozu pro veřejnost z naší obce, tzn. pro občany 
a spolky z místních částí Veselice, Vavřince, Suchdolu a Nových Dvorů v době od 1. dubna 
do 31. října (v případě dobrého počasí možno i mimo termín), pondělí – neděle od 6.00 
do 22.00 hodin. K evidenci obsazenosti slouží rezervační systém s informacemi, jak se 
registrovat, jehož odkaz je: hriste.kotrzina.cz, na rezervační odkaz se můžete dostat také 
přes webové stránky obce Vavřinec. Rezervační systém vznikl za účelem zefektivnění 
využitelnosti hřiště, rozhodně není jeho účelem nějak zvýhodňovat určitou skupinu 
uživatelů. Za vytvoření rezervačního systému děkuji Tomášovi Kozákovi. Všichni, kteří 
budou používat areál hřiště, jsou povinni respektovat provozní řád a pokyny správce 
hřiště p. Marka Jarůška.

Na tuto dokončenou stavbu naváže realizace dětského hřiště ve Veselici. Byl vybrán 
zhotovitel společnost Bonita Group Service s.r.o. Drásov a stavba má být dokončena 
do 12. 8. 2022, včetně kačírku a oplocení za cenu 662 939,64 Kč s DPH.

Ve Vavřinci v parku se blíží do finále rekonstrukce ocelového přístřešku, který je 
využíván pro sezónní společenské akce. Touto rekonstrukcí dojde ke zlepšení zázemí 
a zároveň k prodloužení sezony provozu prodejní boudy a možnosti pořádání společen-
ských akcí v tomto areálu. 

V Suchdole bude brzy dokončena stavba zázemí pro venkovní společenské akce, 
odborné stavební a tesařské práce zajišťuje p. Tomáš Minařík ze Suchdolu s pomocí 
dalších dobrovolníků ze Suchdolu. 

Ve Veselici na kapličce byly provedeny natěračské práce dveří a venkovních dřevěných 
prvků.

Byli jsme úspěšní ve zpracování a podání žádostí o dotace z Jihomoravského kraje, 
celkem nám krajské zastupitelstvo schválilo a finančně podpořilo 4 projekty a byly nám 
poskytnuty dotace v celkové výši 417 790,- Kč. Jedná se o finanční podporu projektů:  
Provoz TIC Veselice v roce 2022, Obnova vnitřního vybavení knihovny Vavřinec, 
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V TOMTO INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI NALEZNETE

Slovo starosty úvodem  … 1

Usnesení RO Vavřinec ze dne 4. 5. 2022 … 2

Usnesení RO Vavřinec ze dne 1. 6. 2022 … 4

Usnesení ZO Vavřinec ze dne 6. 6. 2022 … 5

Z činnosti sociální komise … 6

Třídění odpadů – jak to vidím já … 7

Z činnosti svazu žen Veselice … 8

Ze života Mateřské školy Vavřinec … 9

Základní škola Sloup … 10

Co připravujeme o prázdninách … 11

Den dětí ve Vavřinci … 12

Jarní akce SDH Vavřinec … 12

Inzerce … 13

Nářečí zvané Horáčtina … 14

Čištění odpadních vod v krasových  
oblastech … 15

Kalendář akcí na červenec – září 2022 … 16

Aktuální informace z ObÚ Vavřinec … 16

Mokřadní biotop pod ČOV Vavřinec PD a Rekonstrukce přístřešku sezónního kulturního 
centra v parku ve Vavřinci.

Úřadem práce ČR nám byl přidělen pracovník na údržbu veřejných prostranství pro 
období od 16. 5. 2022 do 30. 11. 2022.

Závěrem vám přeji příjemné prožití léta, pohodovou dovolenou a dětem hezké prázdniny.
Petr Nečas, starosta obce

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 4. 5. 2022

• Rada obce souhlasí s napojením sjezdu navržené novostavby minipivovaru na pozemku 
p. č. 1223, k. ú. Veselice na Moravě na místní komunikaci p. č. 1220, k. ú. Veselice 
na Moravě.

• Rada obce nesouhlasí se zveřejněním záměru na odkup části pozemku p. č. 59/20, k. ú. 
Vavřinec na Moravě, ostatní plocha, cca 7,5 m2.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Osadního výboru Suchdol konané 22. 4. 
2022.

• Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje 
ve výši 33 790,- Kč na realizaci projektu „Provoz TIC Veselice v roce 2022“.

• Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 
45 000,- Kč na realizaci projektu „Obnova vnitřního vybavení knihovny Vavřinec“.

• Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje 
ve výši 100 000,- Kč na realizaci projektu „Mokřadní biotop pod ČOV Vavřinec_PD“.



červen 2022 Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec

 - 3 -

• Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje 
ve výši 239 000,- Kč na realizaci projektu „Rekonstrukce přístřešku sezónního kulturního 
centra v parku ve Vavřinci“.

• Rada obce bere na vědomí sdělení o neschválení dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje 
na realizaci projektu „Pořízení věcných prostředků PO JSDH Vavřinec“ s požadovanou 
částkou dotace ve výši 60 000,- Kč.

• Rada obce bere na vědomí dokončení kontroly ŘO IROP a proplacení dotace ze 
strukturálního fondu ERDF a státního rozpočtu ve výši 4 225 699,06 Kč na realizovaný 
projekt Sociální bydlení ve Vavřinci, který je součástí provedené stavby víceúčelové 
budovy v Suchdole.

• Rada obce souhlasí se zapojením obce do společné žádosti Spolku pro rozvoj venkova 
Moravský kras s podáním dotační výzvy OPŽP „Opatření 1.5.1 kompostéry pro před-
cházení vzniku komunálních odpadů“.

• Rada obce schvaluje finanční dar SH ČMS SDH Vavřinec ve výši 15 000,- Kč.

• Rada obce schvaluje finanční dar p. Špíškovi ve výši 7 540,- Kč za provedení výchovných 
řezů vzrostlých ovocných stromů na k. ú. Veselice na Moravě a Suchdol v Moravském 
krasu.

• Rada obce schvaluje účetní závěrku a hospodářský výsledek příspěvkové organizace 
MŠ Vavřinec, Vavřinec 54, 679 13 Sloup, která v roce 2021 hospodařila s kladným 
výsledkem hospodaření ve výši 67 853,89 Kč. Současně schvaluje rozdělení tohoto 
výsledku hospodaření následovně: 20 %, to je částku ve výši 13 570,78 Kč do fondu 
odměn a 80 %, to je částku ve výši 54 283,11 Kč do fondu rezervního.

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2022 s navýšením příjmů o 319,9 tis. Kč 
a zvýšením výdajů o 76,5 tis. Kč. Rozdíl ve výši 243,4 tis. Kč bude ponechán na běžném 
účtu.

• Rada obce bere na vědomí svolání zasedání Zastupitelstva obce Vavřinec starostou 
obce, které se uskuteční v pondělí 6. 6. 2022 v sále víceúčelové budovy ve Veselici, se 
začátkem v 19:00 hodin a předkládá k projednání následující program jednání:

1. Zahájení
2. Zpráva z jednání Rady obce Vavřinec
3. Závěrečný účet obce za rok 2021
4. Schválení účetní závěrky za rok 2021
5. Rozpočtová opatření
6. Různé
7. Závěr
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USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 1. 6. 2022

• Rada obce schvaluje povolení výjimky z počtu dětí v MŠ Vavřinec z 25 na 28 dětí.

• Rada obce bere na vědomí žádost o odprodej části pozemku p. č. 864/1, ostatní plocha 
o výměře cca 120 m2, k. ú. Vavřinec na Moravě a žádost předává k projednání a vydání 
stanoviska Osadnímu výboru Vavřinec.

• Rada obce bere na vědomí dohodu o skončení nájmu bytu č. 3 ve víceúčelové budově 
ve Vavřinci k 31. 7. 2022 a zveřejnění záměru na pronájem uvedeného bytu.

• Rada obce souhlasí s projektovou dokumentací a s vydáním společného povolení pro 
realizaci stavby: „Stavební úpravy RD Veselice č. p. 46“.

• Rada obce souhlasí s projektovou dokumentací a s vydáním společného povolení pro 
realizaci stavby „Rodinný dům Vavřinec p. č. 59/31“ s podmínkou budoucího připojení 
splaškové kanalizace na nově vybudovanou oddílnou obecní kanalizaci. Zároveň souhlasí 
s vydáním zvláštního užívání úseku místní komunikace pro stavbu přípojek na části 
obecního pozemku p. č. 59/20 a 59/1, ostatní plocha, k. ú. Vavřinec na Moravě, s vydáním 
povolení k napojení sjezdu na místní komunikaci p. č. 59/20 k. ú. Vavřinec na Moravě 
a s vydáním povolení k napojení bočního sjezdu na pozemek p. č. 59/30, ostatní plocha, 
k. ú. Vavřinec na Moravě s podmínkou zachování vjezdu pro větší zahradní techniku 
ve spodní části pozemku p. č. 59/31 na další navazující pozemky p. č. 59/32, 59/33 
a 59/34, vše k. ú. Vavřinec na Moravě.

• Rada obce souhlasí s projektovou dokumentací a s vydáním společného povolení pro 
realizaci stavby „Novostavba RD s příslušenstvím par. č. 203 a 22/2 k. ú. Vavřinec 
na Moravě s podmínkou budoucího připojení splaškové kanalizace na nově vybudovanou 
oddílnou obecní kanalizaci.

• Rada obce schvaluje smlouvu č. 4/2022 o nájmu hrobového místa na veřejném pohřebišti 
ve Vavřinci, pronájem UM č. 82 od 1. 7. 2022 do 30. 6. 2032 za 400,- Kč.

• Rada obce schvaluje smlouvu č. 5/2022 o nájmu hrobového místa na veřejném pohřebišti 
ve Vavřinci, pronájem DH č. 14 od 1. 7. 2022 do 30. 6. 2032 za 1 400,- Kč.

• Rada obce schvaluje výběr zhotovitele a Smlouvu o dílo se zhotovitelem Bonita Group 
Service s. ro., Drásov 583, 664 24 na realizaci veřejné zakázky „Stavební úpravy dětského 
hřiště Vavřinec – Veselice“ za cenu 662 939,64 Kč včetně DPH s ukončením stavby 
do 12. 8. 2022 a pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy.

• Rada obce schvaluje výběr zhotovitele, společnost Karel Porč, s. r. o., Výstavba, opravy 
a údržba silniční sítě, Badalky 370, 679 71 Lysice a objednání směsi 36 tun kameniva 
s 6 t asfaltové emulze k provedení oprav havarijních výtluků místních komunikací.

• Rada obce schvaluje dodatek č. 5 ke smlouvě o nájmu č. 3/2017/SNB, kterým se 
prodlužuje nájem bytu č. 6 ve víceúčelové budově ve Vavřinci do 30. 6. 2023.
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• Rada obce schvaluje objednávku provedení natěračských prací 40 setů posezení v parku 
ve Vavřinci.

• Rada obce schvaluje objednávku provedení vypracování detailního návrhu studie 
proveditelnosti instalace fotovoltaické elektrárny na víceúčelové budově ve Vavřinci.

• Rada obce schvaluje Smlouvu o připojení k distribuční soustavě plynové přípojky obecní 
budovy Veselice č. p. 83.

• Rada obce schvaluje p. Marka Jarůška, Veselice 100, správcem nového víceúčelového 
hřiště Veselice, dále schvaluje provozní řád a rezervační systém.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 6. 6. 2022

• Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce Vavřinec dne 
7.  4. 2022, 4. 5. 2022 a 1. 6. 2022 přednesenou místostarostou obce.

1. Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 
Obce Vavřinec za rok 2021.

2. Zastupitelstvo obce souhlasí s celoročním hospodařením Obce Vavřinec za rok 2021 
s výhradou, kde byly zjištěny chyby a nedostatky uvedené v ustanovení §10 odst. 3 
písm c) zákona o přezkoumávání hospodaření, a to v tom, že nebyla podána písemná 
informace přezkoumávajícímu orgánu o přijetí opatření k nápravě chyb a nedostatků 
uvedených ve zprávě o výsledku přezkoumání hospodaření do 15 dnů od projednání 
závěrečného účtu obce Vavřinec za rok 2020.

3. Zastupitelstvo obce ukládá starostovi obce, aby byly dodržovány zákonné povinnosti, 
týkající se dodržování lhůty 15 dní k podání písemné informace přezkoumávajícímu 
orgánu o přijetí opatření k nápravě chyb a nedostatků po projednání závěrečného 
účtu v zastupitelstvu obce.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje roční účetní závěrku Obce Vavřinec sestavenou 
k 31. 12. 2021.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec bere na vědomí rozpočtové opatření č. 1/2022 schválené 
radou obce 7. 4. 2022, kterým se navyšují příjmy o 44,6 tis. Kč a zvyšují výdaje 
o 61,2 tis. Kč se zapojením části zůstatku z roku 2021 ve výši 16,6 tis. Kč a rozpoč-
tové opatření č. 2/2022 schválené radou obce 4. 5. 2022, kterým se navyšují příjmy 
o 319,9 tis. Kč a zvyšují výdaje o 76,5 tis. Kč. Rozdíl ve výši 243,4 tis. Kč je ponechán 
na běžném účtu.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2022, kterým se navyšují 
příjmy o 105,6 tis. Kč a zvyšují výdaje o 250,7 tis. Kč se zapojením části zůstatku z roku 
2021 ve výši 145,1 tis. Kč.
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• Zastupitelstvo obce Vavřinec v souladu s § 85 písm. c) zákona č.128/2000 Sb., zákon 
o obcích, schvaluje TJ Vavřinec neinvestiční dotaci ve výši 140 tis. Kč na zajištění 
provozu fotbalového hřiště ve Vavřinci v roce 2022.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje investiční záměr „Stavební úpravy sportovního 
areálu Veselice – Vavřinec, Veselice č. p. 83“ a podání žádosti o dotaci v rámci dotač-
ního investičního programu č. 162 52 Regionální sportovní infrastruktura 2020 –2024, 
výzva,,Regiony 2022“ vyhlášeného Národní sportovní agenturou.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec vyslovuje souhlas se vznikem pracovněprávního vztahu 
v roce 2022, a to s uzavřením dohody o provedení práce na odborné elektrikářské práce 
v obci s neuvolněným členem zastupitelstva obce Vavřinec panem Lubomírem Němcem.

Z ČINNOSTI SOCIÁLNÍ KOMISE

Vážení a milí spoluobčané,
po dvouleté odmlce a covidové době, která nepřála společenským událostem, se nám 

podařilo konečně uspořádat další setkání seniorů ve věku 65 a více let.
Tentokrát jsme chtěli, aby bylo slavnostnější, výjimečné, a proto jsme se po dohodě 

s panem starostou rozhodly, že bychom mohly pozvat občany ze všech místních částí a využít 
k tomu stan postavený ve Veselici u příležitosti konání svatoantonínské pouti.

Toto setkání jsme naplánovaly na úterý 14. června v areálu „Svazarmu“ ve Veselici se 
začátkem v 16,30 h. Pro občany z Vavřince byla zajištěna doprava tam i zpět veselickým 
hasičským autem a pro občany ze Suchdolu a Nových Dvorů přijelo hasičské auto ze 
Suchdolu. S rozvozem pomáhal i pan starosta.

Ve stanu už na všechny čekaly členky sociální komise, které po celou dobu občany 
obsluhovaly.

O občerstvení se nám tentokrát postarali manželé Zmekovi z Hospůdky Na Kasárnách 
a nemůžeme zapomenout ani na výborné koláče ze sloupské pekárny Zemspolu. Také 
byla vynikající spolupráce s Lubem Němcem a Jirkou Fabiánkem, kteří nám byli při ruce, 
umožnili využít budovu Svazarmu a točili pivo.

O hudební produkci a hlavně k veselé zábavě přispěl Martin Hasoň, který hrál jak lidové, 
tak i populární písničky, s kterými dokázal roztancovat všechny věkové kategorie, a když 
klávesy vyměnil za harmoniku, rozezpíval skoro celý stan.

Nutno podotknout, že k dobré náladě přispělo i pěkné počasí.
Toto sousedské posezení pořádáme proto, aby se naši občané společně potkali, pobavili, 

zavzpomínali, zkrátka, aby využili čas pro společně strávené chvíle.
 Děkuji všem občanům, kteří této příležitosti využili a akci svou účastí podpořili.
Po získaných reakcích od některých z nich si troufám říci, že bylo zdařilé. Máme z toho 

velkou radost, když slyšíme kladné hodnocení a ohlasy, že se akce líbila a že byli občané 
spokojeni, a to si vždycky říkám, že tato práce má smysl.

Také bych touto cestou chtěla všem členkám komise, panu starostovi i hasičům poděkovat 
za zajištění příjemně stráveného posezení.

Již teď se těšíme na další setkání. Hana Kočí
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TŘÍDĚNÍ ODPADŮ – JAK TO VIDÍM JÁ

V letošním roce mají domácnosti v naší obci možnost již pátým rokem využívat při třídění 
odpadů Motivační a evidenční systém pro odpadové hospodářství, zkráceně zvaný 
MESOH. Jelikož jsem byl koncem roku 2017 jedním z těch, co se podílel na jeho zavedení, 
dovolte mně zmínit k této problematice několik osobních postřehů a poznámek.

Velice mě těší, že pan starosta čas od času v našem zpravodaji o problematice naklá-
dání s odpady informuje, a to nejen např. z pohledu finančních nákladů v naší obci, ale 
také z pohledu připravovaných legislativních novinek, apod. Také to přispělo k navýšení 
zapojenosti domácností do systému. Koncem roku 2018 bylo do systému zapojeno 65 % 
domácností, někdy před dva a půl roky byla zapojenost cca 72 % a v roce loňském to bylo 
už u rodinných domů 97,4 %, u chalup 94,4 % a u bytových domů 80 %. Pravdou však také 
je, že s uvedeným systémem máme každý z nás svoje zkušenosti.

Přesto možná někoho z vás překvapí, že některým domácnostem v obci se v loňském 
roce podařilo dosáhnout až na zisk okolo 92 ze 105 možných EKO bodů. Vedle toho se však 
často najdou kritici systému. Čas od času se zapojím při různých příležitostech do diskuse 
s občany k této problematice. Kritici systému často argumentují např. tím, že odpady třídí, 
ale „nic z toho nemají“ a poplatek se stále zvedá. Na můj argument, že předané pytle s plasty 
musí mít hmotnost v rozmezí 2,5 až 4,5 kg a s papírem 5 až 10 kg se často podivují proč 
to tak musí být?, když tam „toho vleze víc“, apod. Nebo také: „To snad mám ještě vážit?“. 
„Přeci, když tam toho dám víc“, tak ušetřím obci pytle, apod. Už ale mnohdy nechtějí slyšet 
argument, že „přetížený“ pytel se může roztrhnout při jeho nakládání při svozu a případně 
další manipulaci při jeho evidenci do systému. Někdy prostě některým argumentům těch 
nespojených spoluobčanů nerozumím a stále dokola při diskusi s nimi je upozorňuji na to, 
že je zapotřebí stanovená pravidla dodržovat. Jejich vytvoření a nastavení se někdo věnoval 
a určitě se snažil o to, aby byla co nejspravedlivější. A proč se snažit v tom hledat něco, co 
by vyhovovalo jen mně? Samozřejmě, že absolutní spravedlnost neexistuje. 

Další, velice důležité, je zapotřebí nádoby (popelnice) se směsným odpadem přistavovat 
k vyprázdnění, pokud možno plné, a to nejdříve 1x za měsíc. Výjimkou samozřejmě může 
být vícečetná rodina, také rodina, která má zrovna malé děti (větší množství jednorázových 
plen) anebo pokud je dům vytápěný např. uhlím (v zimním období větší množství popela). 
Vedle toho si také někteří mylně myslí, že si největší slevu zajistí ziskem co největšího 
počtu EKO bodů za jednotlivé předané pytle, případně balíky s papírem nebo lepenkou. 
Jenže jen na tom prostě nezáleží.

V minulém hodnoceném období (10/2020–9/2021) se EKO body započítávané do hod-
nocení vypočítávaly z tabulek u jednotlivých hodnotících 7 kritérií, označených jako BT, 
BV, BS, BK, BE, BN a BZ. U kritérií BV, BS a BK byly tabulky sestavené tak, že konkrétní 
domácnost se hodnotila z úrovně třídění a celkového obslouženého objemu, tj. součtu 
objemu předaných popelnic + pytlů. U dalších kritérií zase výši získaných EKO bodů se 
zohledňovaly informace, jež domácnost uvedla v dotazníku.

Pro současné období (10/2021–9/2022) jsou hodnotící kritéria nastavena trochu jinak. 
Přesto ale stále zohledňují množství vytříděného odpadů vůči směsnému komunálnímu 
odpadu, předávanému domácnostmi k odvozu ve sběrných nádobách (popelnicích). Pravidla 
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jsou současně nastavena tak, že nezvýhodňují vícečetné domácnosti vůči domácnostem 
méněčetným. Základním pravidlem je totiž to, že se množství jak vytříděných složek, 
tak předaného směsného komunálního odpadu, vztahuje k jednotlivé osobě na stanovišti 
(domácnosti). To je z toho důvodu, že poplatníkem místního poplatku je občan a ne celá 
domácnost.

Závěrem bych chtěl znovu připomenout, že základem pro docílení co největší slevy 
na poplatku za odpady je dodržení rozsahu hmotnosti u předávaných pytlů, minimalizování 
počtu popelnic předaných k vyprázdnění, přesněji řečeno popelnice předávat až pokud 
jsou plné, ale nezapomínat ani na pravidelnou kontrolu svého evidenčního účtu. Jsem 
přesvědčený, že se to určitě každému vyplatí. Vždyť přece snaha o snížení poplatku až 
o cca 500 Kč stojí zato. Miloslav Novotný z Veselice

Z ČINNOSTI SVAZU ŽEN VESELICE

Vážení spoluobčané,
vážíme si vašich návštěv na našich akcích. Jak Den matek, tak i návštěva zoologické zahrady 
v Jihlavě se vydařila. V červnu měla proběhnout mše svatá, ale vzhledem ke zdravotnímu 
stavu pana faráře, jsme ji museli zrušit. Přejeme panu faráři pevné zdraví.

Co připravujeme:
Karneval plný překvapení.

Koná se 21. 8. 2022 od 15 hod. v Hospůdce Na Kasárnách.
Budou připraveny soutěže, hry, bohatá tombola, občerstvení.
Tanec se psem začne v 16 hod.
Kouzelník Magic-R vystoupí v 17 hod.
Zpívat nám bude úžasná zpěvačka Adéla Ukperaj
DJ se bude starat o hudební produkci.
Budeme se na vás těšit 

Pořádáme zájezd do Polska – Kudowa Zdroj.
Zájezd se koná 12. 11. 2022
Zájemci, pište SMS na tel. číslo 724 263 386 
nebo na e-mail svazzenveselice@seznam.cz nejpozději do 31. 8. 2022.
Na osobu se vybírá 300,-Kč. Může se stát, že se částka změní. Rozdíl by se 
vybíral dodatečně v autobuse.
Autobus z Blanska pojede ve 3,45 hod., ze Suchdolu ve 3,55 hod., z Veselice 
ve 4 hod. a z Vavřince ve 4,05 hod. Budeme zastavovat i ve Sloupu. 
Klidně pište i dotazy.
Předpokládaný návrat v odpoledních hodinách.

Přejeme vám hezkou dovolenou, dětem krásné prázdniny. Výbor spolku
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ZE ŽIVOTA MATEŘSKÉ ŠKOLY VAVŘINEC

Měsíc květen, ten je prima, Červen vládne na lukách,
to už není vůbec zima! v krajině vysokých trav.
Všechny stromy rozkvetou, Proběhneme i slunnou strání,
včely na ně přilétnou. rybníky zvou ke koupání.

Vážení spoluobčané, milí příznivci naší školky, obětaví rodiče.
První týden v květnu jsme přivítali kulturní akcí v podobě Medouškova divadla s názvem 

„Obejmi mě, prosím“ a následně výukovou besedou s ilustrátorem knih Adolfem Dudkem, 
který nás provedl Letem světem pohádek. 

Další nepostradatelnou oslavu Filipojakubské noci v podobě čarodějnic, jsme tentokrát 
uspořádali i na školní zahradě. Děti od rána chodily do mateřské školy v čarodějnických 
kostýmech. Sluníčko nám přálo a my jsme mohli zahájit dopoledne módní přehlídkou. Děti 
vymýšlely jména čarodějnicím i čarodějům. Nesmělo chybět ani čarodějnické zaklínadlo 
s kouzlem či lektvar vytvořený z šumivých tablet a potravinářského barviva. Neodmyslitel-
nou disciplínou byl let na koštěti a mnoho dalších kouzel a úkolů. Také pokus s výbušným 
lektvarem rozzářil dětské oči. Přidali jsme sodu a ocet a na lahvi se nám nafoukl balonek. 
Zkrátka stačilo smíchat trochu ingrediencí a zázrak byl na světě.  Dopolední soutěžení 
završilo předání odměn a diplomů pro každé z dětí. Byla to legrace, jak pro děti, tak pro 
nás dospěláky.

Dne 9. 5. 2022 proběhl zápis nových dětí do MŠ. K zápisu se dostavilo deset dětí a přijato 
bylo šest. Kapacita školky je tak plně obsazena.

Jak jistě všichni víte, v měsíci květnu slavíme svátek maminek. S dětmi jsme vyráběli 
přáníčka, dárečky, kreslili jsme maminky a vyzdobili jsme si školku. Samozřejmě jsme pilně 
nacvičovali básničky, písničky a tanečky. K našemu milému překvapení přišly nejen maminky, 
ale i tatínkové, babičky, dědečkové a také sourozenci. Tréma byla veliká, vždyť to bylo 
po dlouhé covidové době první takovéto větší setkání. Děti se velmi snažily a byly šikovné. 
Některé maminky uronily i pár slz štěstí a radosti, protože byly na své děti právem hrdé. 

Akcí se nám tento měsíc sešlo hned několik. V druhém týdnu jsme společně s dětmi 
zakončili program Zdraví dětem, tentokrát s názvem „Staň se hrdinou“ – během něhož se 
děti seznámily se základy první pomoci a správným chováním např. při požáru či dopravní 
nehodě. Součástí lekce samozřejmě byl i nácvik přivolání všech složek IZS.  

Druhá polovina května byla pro děti spojená s cestováním. Vydali jsme se do Brna za skřít-
kem Hračičkou, který děti naučil hrát si s (ne)obyčejnými věcmi – slámou, hlínou, dřevem 
a kamením. Poslední týden v květnu jsme společně s Mateřskou školou Žďár jeli do ZOO 
v Brně, kde jsme putovali po stopách zvířat a hledali ztracenou maminku fretky Žofky.

List v kalendáři se přetočil a je tu poslední měsíc „plného provozu naší školky“ v tomto 
školním roce. 

Den dětí jsme oslavili Dobrodružnou stezkou, při níž děti plnily různé úkoly. Za správně 
splněný úkol dostaly jeden z korálků princezny, kterou zajal zlý pirát Matlafous, jenž ukradl 
královský poklad. Naše děti jsou šikovné a nasbíraly celou tkanici korálek a podařilo se 
jim získat královský poklad zpět.
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Protože štěstí přeje připraveným, proběhlo v naší školce požární cvičení spojené s evaku-
ací dětí. Díky tomuto cvičení si děti vyzkoušely, jak se zachovat v případě požáru. Odměnou 
dětem byla návštěva místní Hasičské zbrojnice a velmi poutavé povídání pana starosty – co 
by hasiče, spojené s praktickou ukázkou vybavení a následně jízdou v hasičském vozidle, 
za což velmi děkujeme.

Protože je krásné počasí, které vybízí k výletům, stali se z našich dětí turisté a  všichni 
jsme se z vesela s batůžky na zádech vydali na výlet do Veselice. Seznámili jsme se s domovy 
našich kamarádů, kteří zde bydlí, navštívili rozhlednu, areál Hospůdky Na Kasárnách 
a neopomněli jsme otestovat nové víceúčelové hřiště, kde si děti zahrály fotbalový zápas.

Poslední významná akce, která nás ve školičce čeká, bude „Malá maturita“ spojená 
s pasováním předškoláčků na školáky. Touto slavností se společně rozloučíme s našimi 
předškoláky, kteří opouštějí školku a míří na základní školu nabývat další vědomosti 
a dovednosti.

Loučíme se i s vámi, přejeme krásné léto a mnoho hezkých zážitků. S rodiči našich 
dětí, ať již stávajících či nově přijatých, se budeme těšit 31. 8. 2022 v 15.00 na informační 
schůzce na shledanou.

Kolektiv MŠ Vavřinec

ZÁKLADNÍ ŠKOLA SLOUP

Dětem pěkné prázdniny plné sluníčka a zážitků, rodičům klidnou dovolenou a vodu 
v moři či na přehradě té správné teploty přejí zaměstnanci ZŠ a MŠ Sloup.

Ve škole hoří!

Poklidné středeční dopoledne 15. června skončilo ve Sloupu po deváté hodině. Ukončily 
ho sirény a brzy se objevil hasičský vůz sloupského SDH, který spěchal k ostrému zásahu. 
Po chvíli ke škole na plný plyn uháněly také profesionální jednotky z Blanska včetně auta 
s výsuvnou plošinou. Ve škole hoří! Ta zpráva oblétla Sloup jako blesk.

Požáry, teroristické útoky, živelné katastrofy. Žijeme v době, kdy se tyto události 
nevyhýbají ani školám. V té sloupské je přes 400 dětí a 50 zaměstnanců. Každoročně 
sice nacvičujeme předem oznámená opuštění školní budovy, ale to v dnešní době nestačí. 
Drobné chyby a opomenutí, kterých se člověk v krizové situaci a stresu dopustí, mohou stát 
lidské životy. Proto jsme se před časem spojili s bezpečnostními odborníky Evou a Jiřím 
Obalilovými a vedením Hasičského záchranného sboru Blansko a naplánovali ve škole 
ostré cvičení se simulací požáru. O tom, že se jedná o cvičení, nevěděl mimo vedení školy 
nikdo – ani zasahující hasiči. 

Je na místě se za počáteční obavy a stres omluvit rodičům dětí z 1.A, které byly ze své 
třídy v druhém patře evakuovány výsuvnou plošinou. Celá akce by však ztratila význam, 
kdybychom ji oznámili předem. Utajení umožnilo vyzkoušet si tuto nepříjemnou situaci 
včetně emocí – obavy a stres k ní bohužel neodmyslitelně patří a u ohlášeného poplachu 
se nacvičit nedají. Vyučující, kteří měli děti na starost, byli velkému stresu vystaveni 
také a každý z nich měl v kritickou chvíli zodpovědnost ne za jedno, ale za několik 
desítek dětí.
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Pravda však je, že si děti akci užily a budou na ni dlouho vzpomínat. Všichni prvňáci 
byli na sebe velmi pyšní, že situaci zvládli. Pár slziček sice zpočátku ukáplo, ale velmi brzy 
je vystřídaly nadšené žádosti dětí, jestli mohou plošinou jet ze třídy ještě jednou.

Věřím, že se dokážeme přenést přes počáteční obavy a uznat prospěšnost akce, díky 
které jsme nyní všichni ve větším bezpečí. Velké poděkování patří všem žákům, vyučujícím 
a zaměstnancům školy za perfektní zvládnutí situace. 

Myslím si také, že Sloupští mohou být právem hrdí na svou jednotku Sboru dobrovol-
ných hasičů. Přesně v 9:04 jsem „požár“ hlásil na linku 150. Místní jednotka byla u školy 
za 5 minut. Mgr. Pavel Dočekal, ředitel školy

Chtěli bychom jet do Srbska

Žákům nabízíme možnost zúčastnit se výměnného zájezdu do partnerské školy v srbském 
Kragujevaci, který se uskuteční 19. – 23. září 2022. Na velvyslanectví v Bělehradě jsme 
ověřili, že je v Srbsku naprostý klid a neplatí žádná omezení. 

Srbové mluví velmi dobře anglicky. Žáci se ubytují v rodinách, které jim zajistí snídaně 
a večeře. Na obědy budou chodit do partnerské školy. Protože jsme museli výjezd do Srbska 
již dvakrát odložit, je toto patrně poslední příležitost, jak spolupráci udržet.

Letem světem

• Rušný závěr školního roku měli žáci se zájmem o angličtinu. Absolvovali poznávací 
výlet do Anglie a také mezinárodní jazykové zkoušky organizované společností British 
Coucil. Na zkoušky škola žáky intenzivně připravuje.

• Výlety a rafty! Na konci školního roku se rozjely třídy na školní výlety po celé naší vlasti. 
Absolvovaly poznávání mnoha zajímavých míst. Žáci devátého ročníku si po dvou letech 
konečně užili rafty na Vltavě.

• Koncem června se uskutečnilo slavnostní přijetí absolventů školy a vybraných zástupců 
jednotlivých tříd starostou městyse Sloup Ing. Martinem Mikuláškem. 

Co připravujeme o prázdninách

• Malování pátých, devátých tříd a horní chodby na druhém stupni.
• Výměna nábytku ve všech odděleních školní družiny.
• Výměna osvětlení v 5. třídách.
• Renovace umělého povrchu na školním hřišti.
• Výměna tabulí v 5. třídách.
• Výměna podlahové krytiny v druhém patře na prvním stupni.
• Údržba školního bazénu.

Ve fotopříloze tohoto zpravodaje najdete i následující fotografie:

• 10 nej z královské Anglie navštívila v květnu početná skupina žáků 2. stupně naší školy.
• Krmili jste někdy velbloudy? Naši prvňáci tu příležitost měli na školním výletě 

do vyškovské ZOO.
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DEN DĚTÍ VE VAVŘINCI

V sobotu 4. 6. 2022 patřilo vavřinecké výletiště opět dětem. Dešťové mraky vystrašily 
pořadatele hodinu před začátkem akce, ale počasí se umoudřilo a dovolilo 46 dětem prožít 
hezké odpoledne. 

Stanoviště obsadila celý park i fotbalové hřiště, pět již tradičních (překážková dráha, 
šipky a balonky, „nerfky“, vodní děla a prak) a pět zcela nových (lovení rybek, skákací 
cestičky, sudoku, závody loděk a klání na kolečku). 

Děkujeme všem, kteří pomohli tuto dětskou akci zrealizovat. Příští rok se opět těšíme.
Za TS Vavřinec Mgr. Martina Šamalíková 

JARNÍ AKCE SDH VAVŘINEC

Po dvouleté přetržce jsme opět uspořádali jarní akce pro spoluobčany, ale i mladé hasiče. 
V měsíci dubnu a květnu se již tradičně pořádá pálení čarodějnic, dětská hasičská soutěž 
a výpomoc s pořádáním soutěže okrsku Sloup pro muže a ženy.

Pálení čarodějnic
Dne 30. dubna proběhlo pálení čarodějnic na louce pod fotbalovým hřištěm. Samotnému 
pálení předcházelo postavení 4,5m hranice a výroba čarodějnice. V den akce se připravilo 
zázemí pro prodej občerstvení. Jako velká pomoc se opět ukázala zakoupená elektrocentrála 
se světly, která byla pořízena zásahové jednotce Vavřinec. Od 17,30 hod. začal program 
pro děti. Bylo připraveno několik stanovišť a děti plnily různé úkoly požadované od děvčat 
převlečených v kostýmech čarodějnic. Zájem o hry byl velký, zúčastnilo se 40 dětí. Ve 
20,15 hod. byla zapálena vatra a pokračovalo se volnou zábavou do ranních hodin. Samotná 
akce by se nepodařila bez pomoci členů a příznivců našeho sboru. Na stavění, přípravách 
a samotné akci se podílelo 36 dobrovolníků, za což patří velké díky.

XXI. ročník o pohár SDH Vavřinec 
Dne 7. května proběhla soutěž pro mladé hasiče v areálu hasičské trati. Pro soutěžní družstva 
byly opět připraveny 3 disciplíny. A to požární útok, štafeta 4x60 m a štafeta požárních dvojic. 
Od ranních hodin se začala sjíždět družstva z Blanenska a do nástupu bylo zaregistrováno 
12 mladších a 12 starších družstev. Jelikož byla soutěž zařazena do okresní ligy mládeže, 
byla k vidění bojovnost a snaha všech týmů o co nejlepší výsledek. Soutěž byla hodnocena 
velmi kladně a opět patří poděkování všem, co se na ní podíleli jakoukoliv pomocí. Velké 
poděkování patří i letošním sponzorům. Jmenovitě: Obec Vavřinec, Turbin s.r.o., MTM 
Tech s.r.o., TycoElectronics Czech s.r.o., Hospůdka Na Kasárnách, Lahůdky Nečas, 
Ing. Jaroslav Slávik, Ing. Zdeněk Kakáč a Sabe s.r.o.

Výsledky:  mladší žáci starší žáci
 1. SDH Velké Opatovice „A“     SDH Velké Opatovice „A“    
 2. SDH Březina SDH Senetářov
 3. SDH Bořitov „A“ SDH Těchov
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Okrskové kolo požárního sportu – okrsek Sloup
Dne 28. května náš sbor vypomohl s organizací soutěže okrsku Sloup v požárním sportu. 
Byla nachystána trať pro požární útok a štafetu 4x100 m. Mimo výpomoc náš sbor repre-
zentovaly 4 týmy. Družstvo mužů závody ovládlo a vybojovali tak postup na okresní soutěž, 
která proběhne 2. července v areálu ASK Blansko. I ženám se podařilo vybojovat 1. místo 
a nutno podotknout, že tým žen nastoupil na startovní čáru po dlouhé době. V kategorii mužů 
nad 35 let jsme složili dvě družstva a obsadili 3. a 5. příčku. Děkuji družstvům za vzornou 
reprezentaci sboru. Dále patří poděkování TJ Vavřinec za poskytnutí fotbalového hřiště 
k plnění štafet.

Během jara se také scházelo družstvo mladých hasičů. Od dubna byl 2krát týdně připraven 
trénink. Od června pak 1x týdně. Bohužel, během jara se nám podařila jen jedna účast 
na soutěži, a to na domácí půdě. Ačkoliv byl tým doplněn novými členy, bylo 6. místo 
v kategorii mladších velkým úspěchem. V okrskovém hodnocení to pak bylo místo 1. 
V pondělí 27. 6. proběhne poslední trénink před prázdninami a pokračovat se bude od konce 
srpna. Pokud má zájem nový člen z jakékoliv části obce o návštěvu kroužku, může se přijít 
podívat na trénink nebo kontaktovat vedoucí mládeže.

Na závěr bych chtěl všem popřát krásné letní dny a odpočinek na plánovaných dovo-
lených. Zároveň bych vás rád pozval na přejezd vavřinecké lávky v sobotu 30. 7. a svato-
vavřineckou pouť ve dnech 12.– 15. srpna. Tomáš Kakáč, starosta sboru

    GB-geodezie, spol. s r.o. 
 

JJeeddnnaa  zz  nneejjvvěěttššíícchh  zzeemměěmměěřřiicckkýýcchh  ffiirreemm  vv  ČČRR  ss  nnaabbííddkkoouu  
komplexních geodetických prací  

 
 Práce v katastru nemovitostí 

 Geometrické plány 
 Pozemkové úpravy 
 Technické mapy 

 Geodetické práce ve výstavbě 
 Speciální práce inženýrské geodézie 

 Digitalizace mapových podkladů 
 Geografické informační systémy – GIS 

            pobočka BLANSKO, Smetanova 6 
      Blažek Leoš 
      tel.+ mob.723 830 686 
       leos.blazek@geodezie-brno.cz 

  

- 
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NÁŘEČÍ ZVANÉ HORÁČTINA 

V minulých číslech zpravodaje byly publikované články o nářečí zvaném Horáčtina, jež bylo 
používané v minulosti i v našich obcích a širším okolí. Zmíněna v nich byla i publikace s názvem Malý 
slovníček horáčtiny, vydaným v roce 2010 občanským sdružením Bousín a Répechy. Ta obsahuje 
množství slov a slovních výrazů, kterým rozumí už jen několik pamětníků. Část z nich s vysvětlením 
jejich významu bylo publikováno i v minulém zpravodaji. V tom dnešním zveřejňujeme slova, slovesa, 
popisy vlastností člověka, apod., další.   
 
Vlastnosti člověka 
harant zlobivé dítě kočena hezká žena 

hastroš člověk nevkusně oblečený kramajda osoba, která stále mluví a 
pomlouvá 

hofňókanec plačtivé dítě, ufňukanec krchňák levák 
hókropek tichá, odstrkovaná osoba lont tulák, pobuda 
honora osoba projevující honosnou pýchu machomét popletená, zmatená osoba 
hošmórané ušpiněný mudrlant všechno ví, všechno zná 
chachar pobuda, mladík nedobré pověsti nekňóba člověk pasivní, nemotora, nešika 
chvástal upovídaný, vychloubačný člověk pakátl malý, neduživý jedinec 
klosté tlustý papola buclatý, kulaťoučký člověk 

  
Zemědělství, zahrádka, les, příroda 
patěna dobromyslný výraz pro krávu roždí, paprčí chvojí, roští 

patýrka půdní prostor nad chlévy a nad 
mlatem rygl uzávěr vrat 

piják klíště scípnout uhynout 
podkladek umělé vejce do kurníku stodýnka studánka 

povrhél „obojetník“ mezi kohoutem a 
slepicí tihy, tihe povel pro koně (vlevo), čehý 

prča 1. koza, 2. legrace trnke z 
kadlátek švestková povidla 

radleca radlice pluhu věcheť hrsť zmačkané slámy (např. 
k hřebelcování dobytka) 

robáči dřevorubci voje oj u vozu 
róbl kolík na vázání povřísel a snopů votýpka svazek roští svázaný motouzem 

 
O čase i nečase 
do pozétřka do pozítří poletoje slabě sněží 
dovčél dosud před póťó před poutí 
dýšť déšť serovina studené, sychravé počasí 
fojavec fujavec smětá se smetá se sníh 
hodine kločó pět hodiny bijí pět střechél rampouch 
minoté rok minulý rok zámětě závěje 

NÁŘEČÍ ZVANÉ HORÁČTINA

V minulých číslech zpravodaje byly publikované články o nářečí zvaném Horáčtina, jež bylo 
používané v minulosti i v našich obcích a širším okolí. Zmíněna v nich byla i publikace s názvem 
Malý slovníček horáčtiny, vydaným v roce 2010 občanským sdružením Bousín a Répechy. 
Ta obsahuje množství slov a slovních výrazů, kterým rozumí už jen několik pamětníků. Část 
z nich s vysvětlením jejich významu bylo publikováno i v minulém zpravodaji. V tom dnešním 
zveřejňujeme slova, slovesa, popisy vlastností člověka, apod., další.  

Novotný Miloslav z Veselice
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ČIŠTĚNÍ ODPADNÍCH VOD V KRASOVÝCH OBLASTECH

Chráněná krajinná oblast Moravský kras je unikátní krasovou oblastí, kde se nachází nejen 
nejdelší jeskynní systém u nás – Amatérská jeskyně, která měří 50 km, ale také jediný podzemní 
mezinárodně chráněný ramsarský mokřad Podzemní Punkva. Krasové oblasti jsou velmi citlivé 
na znečištění, protože vápenec je silně rozpukaná hornina, přes kterou se dostává znečištění 
přímo do podzemí. 

Pokud znečištěná voda teče po povrchu, může se částečně vyčistit tzv. samočistícími procesy, 
ke kterým je třeba kyslík, světlo, různé bakterie a organismy, které rozkládají organické látky 
a také filtrací přes usazené vrstvy, štěrk a kameny. Tato situace na území krasu však většinou 
nenastává a vypouštěné vody se velice brzy propadají do podzemí. Z tohoto důvodu nelze 
na území CHKO Moravský kras povolovat domovní ČOV s vypouštěním přečištěných vod 
do vsaku, ale pouze se zaústěním do vodoteče. 

Většina domů ve vaší obci má buď septik, malou domovní čistírnu odpadních vod nebo 
bezodtokovou jímku na vyvážení. Provoz těchto zařízení není jednoduchý (obzvláště správná 
funkce domovní ČOV vyžaduje pravidelnou údržbu) a je finančně náročný. Tento způsob 
likvidace odpadních vod není trvale udržitelný. Jediným řešením je tedy výstavba kanalizace 
a obecní čistírny odpadních vod. Víme, že obec Vavřinec čistírnu odpadních vod a odkanalizo-
vání řeší a že současná situace je velmi obtížná. Správa CHKO Moravský kras se dlouhodobě 
snaží, aby byl vypsán zvláštní dotační titul na realizaci obecních čistíren odpadních vod 
v krasových oblastech. 

Znečištění v krasových oblastech nejen poškozuje křehký ekosystém jeskyní, ale může 
zasáhnout i zdroje pitné vody. Nedávno jsme řešili znečištění zdroje pitné vody v jeskyni 
Štajgrovka, který zásobuje pitnou vodou areál Skalního mlýna a Punkevní jeskyně. Znečištění 
bylo způsobeno bakteriemi, jejichž původcem jsou právě fekálie a jejichž schopnost šířit se 
z místa znečištění je velmi omezená. Lze tedy předpokládat, že znečištění bylo způsobeno 
vypouštěním odpadních vod ve Vaší obci. Máme tedy podezření, že někteří občané jímky 
nevyváží a o septiky a domovní ČOV se nestarají a kal, případně odpadní vody řádně nelik-
vidují, ale vypouštějí a nechávají zasakovat. 

Kal je zakázáno používat jako hnojivo na zahrádkách a musí se v  chráněných oblastech 
řádně likvidovat odvezením specializovanou firmou. Firma má povinnost vystavit doklad 
o vyvezení kalu či obsahu jímky a vlastník nemovitosti má povinnost, tyto doklady u sebe 
uchovávat po dobu dvou let. Kontrolu může provádět Odbor životního prostředí Městského 
úřadu Blansko. V případě nepředložení dokladů je výše pokuty až několik desítek tisíc korun.  

Žijeme uprostřed nádherné přírody v nejkrásnějším krasovém území u nás. Budeme moc 
rádi, když podpoříte naši snahu chránit krasové prostředí a přenecháme našim dětem tento 
klenot alespoň v takovém stavu, jak jsme ho měli možnost poznat my.

Marie Kotyzová, AOPK ČR, Správa CHKO Moravský kras

OZNÁMENÍ
VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ A DO SENÁTU 

PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY
se uskuteční ve dnech 23. a 24. září 2022, následně pak případné II. kolo voleb do Senátu 
Parlamentu České republiky se uskuteční ve dnech 30. září a 1. října 2022.
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KALENDÁŘ AKCÍ NA ČERVENEC – ZÁŘÍ 2022

Svatoanenská pouť v Suchdole  ................................. 23. – 24. 7. 2022
Sobota  - od 19 hod. posezení na výletišti u rybníka, hudba DJ
  - občerstvení, udírna a speciality z grilu zajištěny
Neděle  - od 11 hod. poutní mše svatá v Suchdole u rybníka
 - od 15 hod. hraje hudba MARTIN
 - skákací hrad pro děti
 - občerstvení a speciality na grilu zajištěny i po mši svaté
Těší se na vás pořadatelé SDH Suchdol

Vavřinecká lávka – 5. ročník  ................................ sobota 30. 7. 2022
Pořádá SDH Vavřinec v areálu u spodního rybníku, občerstvení zajištěno.
Od 13 hod. prezentace závodníků, ve 14 hod. zahájení.

Svatovavřinecká pouť  ..............................................  12. – 15. 8. 2022
Pátek  – taneční zábava, skupina EXPLOZE, začátek ve 21 hod.
Sobota  – taneční zábava, skupina AKCENT, začátek ve 21 hod.
Neděle  – posezení s dechovou hudbou HOLÓBKOVA MOZEKA, začátek ve 14 hod.
          – taneční zábava se skupinou TAMDEM, začátek v 18,30 hod.
Pondělí – tradiční dozvuky 

Poutní mše svatá ve Vavřinci  ...............................  sobota 13. 8. 2022
Poutní mše svatá bude sloužena ve Vavřinci na návsi od 17 hod.

Karneval plný překvapení  ...................................  neděle 21. 8. 2022
Pořádá Svaz žen Veselice v areálu Hospůdky Na Kasárnách, 
začátek v 15 hod.

Tradiční turnaj trojic v nohejbale  .........................  sobota 3. 9. 2022
Pořádá SDH Suchdol na hřišti „Na Kopečku“ v Suchdole, 
začátek v 9 hod.
                                                   S pozdravem „nohuvejš“ SDH Suchdol

AKTUÁLNÍ INFORMACE Z ObÚ VAVŘINEC

• Oznamujeme občanům, že 
sběrný dvůr ve Veselici bude 
v termínu od 18. do 23. července 
2022 včetně uzavřen.

• Obecní úřad připomíná občanům, 
že 31. 7. 2022 uplyne termín pro 
zaplacení poplatku za odpady 
na letošní rok.

SVOZ POPELNIC 
červenec, srpen

2022

SVOZ PYTLŮ 
S TŘÍDĚNÝM ODPADEM 

červenec, srpen 2022
  6. července 11. července
20. července 25. července
  3. srpna   8. srpna
17. srpna 22. srpna
31. srpnaobecní úřad



Rekonstrukce přístřešku  
v parku ve Vavřinci

24

Soutěž pro mladé hasiče ve Vavřinci

Pálení čarodějnic ve Vavřinci

Dokončená socha Ponocného

25. Zájezd do ZOO Jihlava

Zájezd Svazu tělesně  
postižených  
do Kroměříže

26

25

27

28
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